
PROTOKOT

z posiedzenia Rady Dziekariskiej Wydziaiu Filozofii i Nauk Spolecznych

Uniwersytetu Mikolaja Kopernika w Toruniu

z dnia 16.04.2024 r'

OBECNI:

1. prof. dr hab. Marek Jeziriski,

2. dr hab. Ditta Baczala, Prof. UMK

3. dr hab. Mafgorzata Fedorowicz-Kruszewska prof' UMK

4. dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof' UMK

5. dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof' UMK

6. dr hab. Radosfaw Sojak, Prof. UMK

7. dr hab. Adam Tarnowski, Prof. UMK

8. dr Mariusz Jarocki,

9. dr Anna Karczmarczyk

10. mgr Anna Mielczarek-Taica

11. dr Anna Kola

12. dr Bibianna Bafaj

13. dr Joanna Szalacha-Jarmu2ek

1.4. prof . dr hab. Tomasz KuPS

15. prof. dr hab. Krzysztof Rubacha

16. dr hab. Maciej Trojan, Prof. UMK

!7 . dr hab. Michal Wr6blewski, prof' UMK

NIEOBECNI:

1. prof. dr hab. Tomasz Szlendak (glos doradczy)

2. dr hab. tukasz Dominiak, prof. UMK (glos doradczy)

3. dr Beata Bielska (gfos doradczy)

4. dr Adrian W6jcik

5. dr hab. Marek Nasieniewski, prof. UMK

6. dr hab. Hanna Solarczyk-Szwec, prof. UMK

l. Aleksandra Kuchta

8. Jakub Michalak
9. Urszula RzeczYcka

10. Mateusz Szudra

11. Aleksandra Wi5niewska

GOSC:

1. mgr Kseniia Korshunova (zdalna obstuga programu do gfosowania)

2. mgr Monika Skowroriska (protokolantka)



PORZADEK OBRAD:

1.. Otwarcie posiedzenia

2. Informacje i komunikaty Dziekana

3. Przyjqcie protokotu z posiedzenia Rady Dzieka6skiej z 19 marca 2024 r. - referuje dr hab. Michal
Wr6blewski, prof. UMK

4. Uchwata Rady Dziekariskiej w sprawie awansu dr hab. Katarzyny Suwady na stanowisko profesora

Uniwersytetu w grupie pracownik6w badawczo-dydaktycznych w Instytucie Socjologii - referuje dr hab.

Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK

5. Uchwala Rady Dziekariskiej w sprawie awansu dr Joanny Plotnikowskiej na stanowisko adiunkta w
grupie pracownik6w badawczo-dydaktycznych w Instytucie Psychologii - referuje dr hab. Adam Tarnowski,
prof. UMK

6. Opinia Rady Dzieka6skiej w sprawie rozstrzygniqcia konkursu na stanowisko adiunkta w grupie
pracownik6w dydaktycznych w Instytucie Nauk Pedagogicznych - referuje prof. dr hab. Krzysztof Rubacha

7. Opinia Rady Dziekaf skiej w sprawie rozstrzygniqcia konkursu na stanowisko asystenta w grupie
pracownik6w dydaktycznych w Instytucie Nauk Pedagogicznych - referuje prof. dr hab. Krzysztof Rubacha

7a. Zmiany w programie kierunk6w kognitywistyki pierwszego i drugiego stopnia

8. Wolne wnioski

Posiedzenie Rody Dziekonskiej Wydziolu Filozofii i Nauk Spolecznych rozpoczglo siq o godzinie 7j.75.
Posiedzenie odbyto siq w trybie zdalnym w oplikacji Teoms.



Ad 1 - Otwarcie posiedzenia

Przewodniczqcy obrad Dziekan dr hab. Radostaw Sojak, prof. UMK, otworzyt kwietniowe posiedzenie Rady

Dziekariskiej Wydziafu Filozofii i Nauk Spoiecznych ipowital ,wszystkich obecnych. Poprosii Paniq dr Annq

Kaczmarczyk o konsultowanie protokolu z posiedzenia Rady Dzieka6skiej, na co Pani doktor wyrazila zgodq.

Pan Dziekan zapytai czy sq dodatkowe punkty do przesfanego programu. Pani dr Anna Kaczmarczyk

poprosila o przegiosowanie zmian programowych na kognitywistyce. Pan Dziekan dodal do programu punkt 7a.

Zmiany w programach kierunkdw na kognitywistyce pierwszego i drugiego stopnia. Innych zmian nie zgloszono.

Porzqdek obrad zostal przyjQty.

Ad 2 - Informacje i komunikaty Dziekana

Pan Dziekan dr hab. Radostaw Sojak, prof. UMK przeszedt do komunikat6w i informacji. Przekazal

wiadomoSi o zbli2ajqcych siq wyborach na Przedstawicieli do Senatu UMK. Wspomniat o problemie, kt6ry siq

pojawil przy zglaszaniu kandydat6w. Poinformowat o dw6ch kandydatach,ktorzy zostali zgloszeni: Pan dr hab.

Arkadiusz Gut, prof. UMK oraz dr hab. Stanislaw Burdziej, prof. UMK. Pan Dziekan przypomnial,2e bgdzie to
glosowanie w formie wylqcznie elektronicznej. Poprosil o poinformowanie o tej formie gtosowania pracownik6w,

przy jednoczesnym mobilizowaniu do gtosowania.

Kolejna informacja dotyczyta 6wiqtowania na spotkaniu 25 kwietnia w Koi otrzymania Certyfikatu Jako5ci

przez kognitywist6w. Pan Dziekan dr hab. Radoslaw Sojak, przekazal gratulacje.

Nastqpnq bie2qcq sprawq Pan Dziekan dr hab. Radostaw Sojak skierowat do Pana dr hab. Zbigniewa

Nerczuka, prof. UMK i prof. dr hab. Tomasza Kupsia, przedstawicieli Instytutu Filozofii. Bylo to zgfoszenie siq do

Dziekanatu osoby, kt6ra chciafby zafundowai nagrobek Profesora Filozofii Piotra Mariana Masoniussa na

Wileriskiej Rossie. Przy tym Pan Dziekan poinformowal o przekazaniu osobie kontaktu do Pani dr Ewy Walusiak-

Bednarek. Pan prof. dr hab. Tomasz KupS zaproponowal zaanga2owanie w sprawQ Paniq Dyrektor Archiwum UMK

dr hab. Annq Supruniuk oraz Kierownika Oddzialu Archiwum Emigracji i Muzeum Uniwersyteckiego dr hab.

Miroslawa Suoruniuka.
Kolejna kwestia skierowana do Przedstawicieli Instytutu Filozofii dotyczyta dostqpu do osobistego

archiwum Profesora Tadeusza Cze2owskiego, poprzez kontakt z c6rkq Paniq Ewq Cze2owskq.

Pan Dziekan orzeszedt do ounktu 3.

Ad 3 - Przyjqcie protokolu z posiedzenia Rady Dziekafiskiej z 19 marca 2O24 r. - referuie dr hab. Michal
Wr6blewski, prof. UMK

Pan Dziekan dr hab. Radostaw Sojak, prof. UMK oddat glos Pan dr hab. Michalowi Wr6blewskiemu, prof.

UMK, kt6ry przekazat, 2e protok6l z posiedzenia oddaje przebieg z Rady Dziekanskiej z 19 marca 2024 r. Pan

Dziekan poprosil o link do gtosowania.

W gtosowaniu o przyjqcie protokolu z Rady Dzieka6skiej z L9 marca 2024r.17 os6b zaglosowalo na,,Tak",0 na

,,Nie", nikt nie wstrzymal siq od glosowanra.

Ad 4 - Uchwala Rady Dziekadskiej w sprawie awansu dr hab. Katarzyny Suwady na stanowisko profesora

Uniwersytetu w grupie pracownik6w badawczo-dydaktycznych w Instytucie Socjologii - referuje dr hab.
Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK

Pan dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK zwr6cil siq o wydanie pozytywnej opinii w sprawie awansu
dr hab. Katarzyny Suwady na stanowisko profesora Uniwersytetu w grupie pracownik6w badawczo-
dydaktycznych w Instytucie Socjologii, kt6ra w marcu tego roku przeszfa procedurq habilitacyjnq i z naddatkiem
speinia wszystkie wymogi zawarte w statucie UMK. Na posiedzeniu 26 marca 2024 r. Rada Dyscypliny Nauki
Socjologicznej pozytywnie zaopiniowala wniosek w sprawie awansu: Wniosek zostaf zto2ony przez dr hab.
Krzysztofa Pietrowicza, prof. UMKwsp6lnie z Kierownikiem Katedry Socjologii Stosowanej dr hab. Arkadiuszem
Karwackim, prof. UMK (15 glos6w za, 0 przeciw, 1 wstrzymujqcy siq).

Pan dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK powiedziat, 2e Pani dr hab. Katarzyna Suwada jest pod

wzglqdem naukowym wyr62niajqcq sie pracowniczkq Instytutu Socjologii. Ponadto jest w peini



umiQdzynarodowiona, publikuje w bardzo dobrych czasopismach. Kolokwium habilitacyjne potwierdziio

rozpoznawalnoSi jej plac wfr6d europejskich badaczy socjologii rodziny. Pan dr hab. Krzysztof Pietrowicz

poprosil o awans pani dr hab. Katarzyny Suwady na stanowisko profesora zgodnie z warunkami zatrudnienia od

1 paldziernik a 2024. W gtosowaniu wszystkie osoby uprawnione do glosowania byfy na ,,Tak".

Ad 5 - Uchwala Rady Dziekafskiej w sprawie awansu dr Joanny Plotnikowskiej na stanowisko adiunkta w

grupie pracownik6w badawczo-dydaktycznych w Instytucie Psychologii - referuje dr hab. Adam Tarnowski,

prof. UMK

pan dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK przeszedl do sprawy zwiqzanej z awansem Pani dr Joanny

plotnikowskiej na stanowisko adiunkta w grupie pracownik6w badawczo-dydaktycznych w Instytucie Psychologii.

pan dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK przekazal,2e Pani dr Joanna Pfotnikowska przybyta z Uniwersytetu

Jagielloriskiego w Krakowie. W trakcie zatrudnienia na stanowisku asystenta UMK zrobifa doktorat. Po doktoracie

przebywafa na urlopie macierzyhskim, po kt6rym pojawilo.siq osiqgniqcie naukowe - dobrze punktowany artykul'

Stqd pro(ba Pana dr hab. Adama Tarnowskiego, prof. UMK o awans dla Pani doktor na stanowisko adiunkta.

ponadto pan dr hab. Adama Tarnowskiego, prof. UMK wspomniat, 2e Pani doktor zajmuje siq naukowo

problematykq klamstwa u dzieci, problematykq reakcji rodzic6w na klamstwo u dzieci, relacjami rodzinnymi w

tym kontekjcie. Uczestniczyly w projektach naukowych, jak i stosowanych. Zostata autorkq dw6ch rozdziafow w

podrqczniku psychologii rozwojowej. Pan dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK zarekomendowal Paniq Doktor

wraz z Komisjq oraz Rada Dyscypliny Psychologii. Awans miatby nastqpii od 1 paldziernika2024' W gtosowaniu

wszystkie osoby uprawnione do glosowania byfy na ,,Tak".

Ad 6 - Opinia Rady Dziekafskiei w sprawie rozstrzygniqcia konkursu na stanowisko adiunkta w grupie

pracownik6w dydaktycznych w Instytucie Nauk Pedagogicznych - referuje prof. dr hab. Krzysztof Rubacha

pan Dziekan dr hab. Radoslaw Sojak, prof. UMK poprosil o zabranie glosu Pana prof. dr hab. Krzysztofa

Rubachq w sprawie rozstrzygniqcia konkursu na stanowisko adiunkta w grupie pracownik6w dydaktycznych w

Instytucie Nauk Pedagogicznych. Pan prof. dr hab. Krzysztof Rubacha poinformowal,2e po r62nych

niepowodzeniach konkursu pojawify siQ trzy kandydatki, dla kt6rych wszystkie kryteria formalne byty spelnione.

WziQte zostafy kryteria dodatkowe. Wa2nq przeslankq przy podejmowanej decyzji byla obecnoSi kandydatek w

Srodowisku resocjalizacyjnym, ze wzglqdu mo2liwo6i uczestniczenia w zajqciach praktycznych, kt6re tak2e

wystepujE na studiach. Osoba kt6ra spefniala wszystkie kryteria, posiada dorobek i jest zatrudniona w Zakladzie

Karnym w Koronowie to Pani dr Agnieszka Badura. Pani doktor jest tak2e absolwentkq Instytutu Nauk

Pedagogicznych na UMK. Komisja Konkursowa przegtosowaia tq kandydaturq. Do gtosowania uprawnionych bylo

23 osoby. Obecnych byto 19. W gtosowaniu tajnym oddano 19 gtos6w pozytywnych, nie bylo gfos6w przeciw, ani

wstrzymujqcych siq.

Prof. dr hab. Krzysztof Rubacha zarekomendowat zatrudnienie Pani dr Agnieszka Badury na stanowisko

adiunkta w grupie pracownik6w dydaktycznych w Instytucie Nauk Pedagogicznych. Podczas gtosowania

wszystkie osoby zagtosowafy na ,,Tak".

Ad 7 - Opinia Rady Dziekafiskiej w sprawie rozstrzygniqcia konkursu na stanowisko asystenta w grupie

pracownik6w dydaktycznych w Instytucie Nauk Pedagogicznych - referuje prof. dr hab. Krzysztof Rubacha

Prof. dr hab. Krzysztof Rubacha poinformowat, 2e pojawify siq trzy osoby biorqce udzial w konkursie:

1. Pani Karolina Piekarska - absolwentka z nagrodq na najlepszq pracq magisterskq, osoba pracujqca

obecnie w szkole
Pani Anna Dydula - polonistka, pedagog szkolny i wczesnoszkolny, nauczycielka jqzyka angielskiego

posiadajqca wysokie kwalifikacje ksztatcenia dzieci w jgzyku angielskim

Pani Ewelina Wysocka - osoba skladajqca wielokrotnie podania na konkursy



przy wyborze nastEpil dylemat pomiqdzy Paniq Karolinq

sobq majqcq kompetencje do wykonania wielu zajqi

akter dydaktyczny INP zdecydowato siq na wyb6r Pani

, 2e dyskusja byla za razem merytoryczna i pogfqbiona'

ierY PoPrzez szkotq doktorskq'

AdTa-Zmianywprogramiekierunk6wkognitywistykipierwszegoidrugiegostopnia

Pani dr Anna Karczmarczyk przedstawita ustalenia, kt6re dotyczyly zmian na kierunku kognitywistyki

pierwszego i drugiego stopnia wraT z pr6bami ich przyjqcia od kolejnego roku akademickiego' Pani dr Anna

Karczmarczyk zaznacza,2e zmiany zostaty podyktowane dwoma wzglqdami oszczqdno6ciowymi oraz wzglqdami

odchudzajqcymi program, ze wzglqdu na fakt, 2e studenci kognitywistyki to tej pory realizowali obszerny program

w por6wnaniu z kierunkami studi6w'
po ustaleniach udalo siq zmniejszyc liczbq godzin na studiach pierwszego i drugiego stopnia' Na

pierwszym stopniu byta to liczba godz. 2t20, teraz.proponowana liczba godz' to 1930'.Na studiach drugiego

stopnia byto 960 godz. Proponowana liczba godzin to 825'godz. Pani dr Anna Karczmarczykzaznaczyla'2e zabieg

ten pozwoli uwolnienie godzin pracownik6w Katedry K-ognitywistykl, kt6rzy majq przejqi czqs( zaiqi

prowadzonych przez osoby gtdwnie doktorant6w zlecenie'

Kolejna(TeczE,kt6rqudalosiqzmieniijstudi6wdrugiegostopnia'naktory
jest zdecydowanie za mato kandydat6w od kilku I ula czq5ci zaigiz zajq6 wykladowych

na bardziej praktyczne. wprowadzona zostala formuta zajqi typu pracownia, kt6ra nie ma ograniczenia

liczbowego, jak laboratorium, ale pozwala na prowadzenie zajqi w formule praktycznej' Na drugim stopniu

zajq6 obowiqzkowych. Jeden przedmiot to

r Piotra Zlomaf czuka, kt6ry od kilku lat nie

Ych, kt6re bqdzie dostqpny w ramach

rstqpny w ofercie fakultet6w na wydziale' Zrezygnowano

na drugim stopniu z listy przedmiot6w do wyboru A, poniewa2 byla to lista konkretnych przedmiot6w' kt6re

studenci musieli zrealizowa6 podczas dwuletnich studi6w. Na li6cie zostaly dwa przedmioty, ze wzglqdu na fakt'

2e wykladowcy ju2 nie pracujq. Tym samym przedmioty zostaly wycofane z oferty i zrezygnowano z listy' kt6ra

byta listq sztywnych przedmiot6w do wyboru. zamiast tego w ramach przedmiot6w do wyboru proponowane sE

dwie Scie2ki tematyczne od przyszlego roku:blok nauczania maszynowego w neuronaukach' w ramach' kt6rego

studenci bqdq mogli realizowad data science, sieci neuronowe, analizq danych obrazowych oraz drugi blok:

zarzqdzanie zasobami ludzkimi z takimi przedmiotam iiak'. zarzqdzanie czasem i celami, trening pracy zespolowej,

trening rozwiqzywania konflikt6w i mediacji. w zale2no6ci ile bqdzie student6w na drugim stopniu studenci bqdq

mogli realizowac jeden blok, albo oba bloki na raz. Zmienione zostaty nazwy dw6ch przedmiot6w na studia

drugiego stopnia z przedmiotu neuroekonomia, teraz bqdzie istniat pod nazwE zastosowanie eyetrackingu w

kognitywistyce, poniewa2 jest on zgodny z kompetencjami osoby prowadzqcej oraz bqdzie m69l miec

zastosowanie praktyczne dla student6w' Drugi przedmiot, kt6ry nosil nazwq Rozwojowe Badania z

Mindreading,iem bqdzie siq teraz nazywal Badania Rozwojowe w Kognitywistyce, poniewa2 ma bardziej og6lny

charakter i bqdzie bardziej oddawad tre6i przedmiotu, gdy2 dotyczy wsp6tczesnych metod badania dzieci i

proces6w umyslowych w kognitywistyce.
pani doktor na koniec przeczytala notatkq od Pana dr hab. Arkadiusza Guta, prof. UMK dot' powy2ej

wspomnianych zmian, wskazujqc przy tym na ich wprowadzanie z uwzglqdnieniem konsultacji, symulacji'

dogfqbnego rozpoznania rynku pracy oraz rozpoznanta zmian w 2yciu spolecznym wraz z doglqbnq prognozE

jakim zmianom moze podlega6 rekrutacja na studia oraz jak zmieniai siq bqdq oczekiwania student6w' Pan dr

hab. Arkadiusz Gut, prof. UMK poprosil Paniq dr Annq Karczmarczyk o skomentowanie procesu uchwalania

zmian. pani Doktor dodala, 2e zmiany programowe w Instytut Kognitywistyki uzyskaiy pozytywnq opiniq

Samorzqdu Studenckiego oraz zostaly przegtosowan e przez Komisjq sktadajqcq siq z przedstawicieli sze6ciu

dyscyplin, kt6re tworzq kierunek kognitywistyki. Pani dr Anna Karczmarczyk zaznaczyla, Le sq to zmiany, kt6re

stanowiq poczEtek, powinny by6 dalej konsultowane i nad kt6rymi moZna dalej pracowai' Pan Dziekan dr hab'

Radosiaw Sojak, prof. UMK podziqkowal oraz zaznaczyl,2e zmiany te sq wa2ne by zapewnii stabilny strefq

bud2etowq Instytutu.
pan Dziekan dr hab. Radostaw Sojak, prof. UMK potwierdzit tak2e, 2e na kierunku Cogntive Science

finansowanie bqdzie pochodzilo z programu IDUB Uczelni Badawczej. Pan prof. dr Zbigniew Nerczuk oraz Pan

prof. dr hab. Tomasz Kup6 podziqkowat Pani doktor za zaanga2owanie i pracq nad zmianami. Pan prof' dr hab'

Tomasz Kup6 nadmienil, 2e zajqcia, kt6re byty wykonywane dawniej przez pracownik6w filozofii sq znowu przez

nich wykonywane bezkosztowo.



Nastqpito ie jawne przez podniesienie rqk. 16 glos6w bylo na ,,Tak" , ! osoba siq wstrzymala od

glosowania, nie by przeciw. Pan Dziekan potwierdzif, 2e zmiany zostafy przyjqte' Informacje dot' zmian

zostanA przestane r hab. Przemyslawa Nehringa'

Ad8-Wolnewnioski

PanDziekandrhab.Rados|awSojak,prof.UMKprzeszed|doostatniegopunktu-wo|newnioski.Niktz
obecnych nie zglosii wniosk6w. Pan Dziekan podziqkowaf uczestniczqcym za sprawne procedowanie posiedzenia'

2yczqc udanej maj6wki.

f oa'rVa- Suortr o X gk'e-

Protokolowala: Monika Skowronska

Konsultant protokolu: dr Anna Karczmarczyk


